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Ohlédnutí za oslavami 875. výročí založení obce Žehuň 

a  130. výročím trvání Sboru dobrovolných hasičů 
ve dnech 6., 7. a 8. července 2012 

 
 

 
Co oslavám předcházelo 

 
Pátrám-li dnes, 25. srpna 2012, kdy a kde  vznikla myšlenka slavit v  roce  2012 dvě výročí 
obce, musím začít   u nového zastupitelstva, které bylo zvoleno 15. a 16. října 2010.  

 

 
                            8. listopadu 2010 podepisuje starosta Ing. Karel Horák 

slib člena zastupitelstva obce 

 
 Krátce po jeho ustavení mě nový starosta Ing. Karel Horák a staronový místostarosta Jiří 
Podval pozvali na obecní úřad, aby mi oznámili rozhodnutí slavit tato výročí,  a dodali, ţe  
mám být hlavním organizátorem oslav. Neoplývala jsem nadšením,  naopak jsem se rázně 
ohradila slovy, ţe svůj díl práce vykonám, ale hlavními organizátory musí být celé  
zastupitelstvo  obce, které s touto myšlenkou přišlo.   Měla jsem v ţivé paměti náročné 
přípravy a dva a půldenní průběh oslav osmistého padesátého výročí obce v roce 1987. Ani ve 
snu jsem nepočítala s tím, ţe   by se slavilo polokulaté výročí, pouze jsem vedla v patrnosti, ţe 
významné výročí se v roce 2012 týká hasičů, proto  jsem  začala v tichosti, v předstihu 
shromaţďovat  materiály a uţ  jsem i pracovala  na pojednání  Historie  Sboru dobrovolných 
hasičů.  
 
Slíbila jsem, ţe pokud bude ze strany obecního úřadu zájem, jsem ochotná napsat k tomuto 
výročí sborník, který by měl být dokonalejší  neţ moje předešla  publikace Žehuň a okolí 
1137–1987, jeţ musela mít vzhledem k tehdejším politickým poměrům  tendenční podtext, 
protoţe jinak by světlo světa nespatřila.   
 
 Návrh byl přijat,  a tak jsem okamţitě začala shromaţďovat materiály k práci. Na přátelském 
setkání seniorů v březnu 2011 jsem  vystavila první shromáţděné podklady k práci, takţe 
přítomní senioři patřili mezi první, kteří se o rozhodnutí zastupitelstva slavit v příštím roce 875. 
výročí  zaloţení obce dozvěděli. Od té doby jsem je průběţně na schůzkách seznamovala 
s tím,   co se chystá   a opírala jsem se o jejich  vzpomínky na předešlé oslavy,  zkušenosti, 
případně návrhy a rady. 
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Prohlídka dokumentů k připravovanému  sborníku  k 875.  výročí  obce 

 

Při přátelských setkáních seniorů   jsem   sondovala, zda by byl u pamětníků zájem pokusit se 
získat  pro obec  znak a vlajku. Přítomní návrh schválili, ale nikdo jsme neměli s realizací 
tohoto záměru nejmenší zkušenosti. První informace jsem čerpala na internetu, dále jsem 
oslovila  několik známých. Bc. Roman Šulc, který se intenzivně angaţoval v našich snahách 
zachránit kostnici, mi doporučil čerpat zkušenosti u ředitele Podlipanského muzea a upozornil 
mě na moţnost  získat také informace od starostky obce Ohaře Ing. Viery  Obešlové.    Při  
setkání kronikářů v Lysé nad Labem jsem oslovila v této záleţitosti také  PhDr. Jiřího Bartoně, 
kronikáře a heraldika z Prahy.   
 
Podstatné pro uskutečnění snah seniorů bylo získat porozumění a posléze souhlas starosty 
obce a celého zastupitelstva.  Po počátečním váhání, odůvodňovaném nedostatkem financí,  
dostaly znak a vlajka u obecního úřadu zelenou a mohlo se pokračovat.   

 
 

      
Senioři při prohlídce historických  dokumentů kroniky  

 

 
Po schválení tohoto záměru  zastupitelstvem obce jsme s  Mgr. Libuší Vaňkovou  na základě  
dobrozdání Viery Obešlové oslovily heraldika Jiřího Severu z heraldické firmy   Elektrosun 
s.r.o. Předaly jsme mu písemně zpracovaný návrh historických faktů a odpovídajících figur pro 
znak, jeţ navrhovali a prodiskutovali senioři na několika přátelských setkáních.  Na tomto 
podkladě vypracoval heraldik    osm návrhů znaku, jeţ jsme předloţili k posouzení 
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zastupitelstvu obce. Za práci včetně předání ţádosti Poslanecké sněmovně poţadovala  firma 
10 000 Kč.  
 
Protoţe tato suma se jevila zastupitelstvu obce vysoká, vypátral  člen zastupitelstva Zdeněk 
Ševčík levnějšího heraldika, který navrhoval znak obci Sány, a předal prvotní nákresy od pana 
Severy  panu Vladimíru Červenkovi z firmy  Patriot. Mezitím pracovala na úpravě znaku také 
Lenka Michlová-Zelená.  Figury znaku zůstaly v podstatě zachovány,  nový heraldik pozměnil  
pouze částečně barvy  a provedl drobnější úpravy figur. Heraldikovi Jiřímu Severovi musel 
ovšem obecní úřad za dosavadní práci zaplatit 5 000 Kč. Nový heraldik si účtoval  za 
dokončení  práce a vybavení pro Poslaneckou sněmovnu 2 000 Kč. Posléze se rozvinula o 
znaku  diskuse také na webu obce, aţ 1. srpna 2011 schválili konečnou podobu znaku a vlajky  
občané  na veřejné schůzi.  

 

                
 

Tady je třeba zmínit se o  situaci v obci,  která myšlence  uspořádat oslavy  předcházela a po 
celou dobu příprav provázela. Od  srpna 2010 se rozvíjelo povědomí, ţe ţehuňská kostnice  je 
významná historická památka, která by neměla být odsouzena k zániku.  Na kostnici upozornil 
na svém webu www.cestyapamatky Bc. Romana Šulc z Kolína  A tak se stalo, ţe lidé kteří  
navštívili v Dobšicích Keltské muzeum, se dotazovali, zda je moţné tuto dosud neznámou 
nemovitou kulturní památku, kterou Bc. Roman Šulc označil jako nemovitou kulturní památku 
nadregionálního významu,  shlédnout.  
  
Další události  pokračovaly tak,  ţe místostarosta Dobšic Mgr. Oldřich Novotný mě v polovině 
léta 2010 poţádal, zda by se mohl přijet s rodinou na kostnici podívat, ţe si ji matně vybavuje 
ze svých školních let, kdy jsem kostnici  několikrát školním dětem otevřela.  Jeho ţádost mě 
dovedla k myšlence, ţe by nebylo od věci, umoţnit  prohlídku kostnice širším zájemcům. 
Zpráva v místním rozhlase přivedla 8. srpna 2010 na starý hřbitov  prvních čtyřicet 
návštěvníků. Kdyţ místostarosta Dobšic nabídl na závěr prohlídky při záchraně kostnice svou  
pomoc, našel odezvu u  několika nadšenců, kteří  tuto nabídku  s povděkem přijali. Do té doby 
se ani církev, která je vlastníkem celého historického objektu, ani obec podobnými úvahami 
nezabývaly.  

 
Prohlídka kostnice 8. srpna 2010 

http://www.cestyapamatky/
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Nadšení několika jedinců však od počátku nesdílelo tehdejší vedení obce, zatímco duchovní 
správce naší farnosti byl k  těmto aktivitám lhostejný.  Nicméně  ustavili jsme neformální 
sdruţení tzv. „aktivistů  pro záchranu kostnice“. Příslib místostarosty obce Dobšice 
motivoval  aktivisty   k mnoha hodinám práce  na údrţbě hřbitova, kostnice a  postupně i  
kostela. Vedeni  jejich nadšením se přidávali k práci  další. Vize opravené kostnice  přiměla 
kronikářku k jednáním, jejímţ výsledkem  bylo vypracování Zjednodušeného 
stavebněhistorického průzkumu  a získání stavebního  povolení na opravu kostnice. 

 
 

     
 Brigáda na rovnání  pomníků na starém hřbitově 5. září 2010 

 

             
Prohlídka kostnice při Dnech  evropského dědictví 11. a 12. září 2010 

 
Nový starosta obce Ing. Karel Horák  nebyl proti opravě kostnice, ba naopak prohlásil, ţe při 
její opravě  bude aktivně s Římskokatolickou farností a s aktivisty spolupracovat,  ale svou 
pomoc a vstřícnost zastupitelstva  podmiňoval určitým poţadavkem.  Veden tímto záměrem  
inicioval setkání, kterého se kromě něho účastnili  duchovní správce naší  farnosti Mons. 
Vladimír Hronek, Mgr. Libuše Vaňková-Lohnická a kronikářka Ludmila Tvrdíková.  
 
Na tomto  setkání padl  jasný poţadavek - předpokládejme sdílený novým zastupitelstvem –
aby   aktivisté  přijali výhradně pomoc ţehuňského obecního úřadu, kterou bude on jako 
představitel  obce   podporovat a uvádět ve skutek.     Obě přítomné aktivistky, které  sdílely 
názor dělného jádra aktivistů, prohlašovaly,   ţe  všichni aktivisté by  upřednostňovali v této 
záleţitosti spolupráci obou obcí, protoţe  obec Dobšice patřila uţ v dávné minulosti a dosud 
patří  do kolatury Římskokatolické farnosti Ţehuň.  Rozhodnutí přijmout nabízenou variantu 
ovlivnila skutečnost, kdyţ  starosta obce Ţehuň   slíbil, ţe jeho prioritou bude opravit v první 
fázi kostnici a  poté bude dále spolu s Mons.Vladimírem Hronkem spolupracovat při opravě 
kostela. Místostarosta Dobšic Mgr. Oldřich Novotný   naproti tomu jasně prohlásil, ţe jeho 
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zájem se soustřeďuje výhradně na kostnici. Rozdílný pohled na rozsah pomoci rozhodl, ţe 
byla přijata  pomoc starosty obce Ţehuň a odmítnuta pomoc místostarosty obce Dobšice.  
 
Rozhodnutí přiklonit se k nabídce  ţehuňského starosty a tudíţ odmítnout přislib pomoci 
dobšického místostarosty Oldřicha Novotného nepřijalo celé jádro aktivistů  s porozuměním. 
Velkým odpůrcem  tohoto rozhodnutí se stal především Ing. Libor Vondruška, který svůj 
protichůdný názor vyjadřoval velice svérázným způsobem. Přes toto svoje velké rozhořčení 
neztratil naštěstí o záchranu celého areálu zájem, naopak zdálo se, ţe  se jeho zájem o 
záchranu  této významné nemovití kulturní  památky  posílil, coţ  svou další činností   
dokazoval.   
 
Rozladění mezi aktivisty  postupně opadalo a s nadšením se pokračovalo v práci na údrţbě 
celého areálu. Stavební povolení k opravě kostnice jsme měli, takţe nyní nastala starost získat 
podklady k ţádosti o dotaci s  řádným  odůvodněním.  Na této etapě,  které se   aktivně 
účastnil starosta obce se podílely Mgr. Libuše Vaňková a Ludmila Tvrdíková.  Všichni aktivisté 
předpokládali,  ţe  peníze z dotace na opravu kostnice dostaneme. 
          

                 
                  Brigáda u kostnice 13. listopadu 2010          Brigáda  na hřbitově 15. března 2011 

 
 S neutuchajícím nadšením  jsme pracovali  na   vyčištění kostnice od letitého balastu, kde 
podstatnou část práce odvedli Ing. Libor Vondruška a Boţena Lebedová,  organizovali jsme  
v areálu starého hřbitova četné brigády, jichţ se účastnili  kromě seniorů i mladí lidé,  
následovaly hodiny a hodiny práce na vyčištění  a opravách věţe  a věţních hodin, rovnání 
pomníků, odstranění suchých větví ze stromů na hřbitově, připravovaly se  podklady pro 
podání ţádosti o dotaci, soustředili jsme  se na navázání kontaktů s Národním památkovým 
ústavem, pořádali Dny Evropského dědictví, organizovali jsme prohlídky nemovité kulturní 
památky kostela  a kostnice   s cílem získat  peníze na doplnění  očekávané dotace, rozesílali 
jsme místním  podnikatelům a organizacím ţádosti o sponzorské dary. Podařilo se nám získat 
Ing. Ludvíka Lederera na stavební dozor při předpokládané opravě kostnice. Snaha zachránit 
dědictví našich předků byla silným motivem  k  práci. 

 

 
      Boţena Lebedová a Ing. Libor Vondruška před kostnicí   při třídění kostí 14. října 2010       
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Po nalezení stavebně statického průzkumu  kostela  sv. Gotharda  z  roku 1991 a dalšího 
dokumentu z roku 1999, vypracovaných Ing. Janem Vinařem z firmy MURUS, z nichţ druhý 
posudek monitoruje v několika hlediscích havarijní stav kostela,   vyústila a posléze přerostla 
snaha aktivistů v nezbytnost   zaměřit se na areál jako celek a přednostně řešit havarijní stav 
kostela. Od té doby  uţ ne aktivisté pro záchranu kostnice, ale aktivisté pro záchranu areálu 
nemovité kulturní památky kostela sv. Gotharda. 
 
26. ledna 2012 se účastnil  starosta obce Ing. Karel Horák s kronikářkou Ludmilou Tvrdíkovou  
v Poslanecké sněmovně Parlamentu České republiky slavnostního  aktu, při kterém  převzal 
starosta obce z rukou předsedkyně Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky paní 
Miroslavy Němcové dekret o udělení znaku a vlajky obci Ţehuň. 

 

      
Starosta obce Ing. Karel Horák a kronikářka Ludmila Tvrdíková při přebíráni  dekretu 

ke znaku a vlajce obce Ţehuň z rukou předsedkyně Poslanecké sněmovny  
Miroslavy Němcové 26. ledna 2012  

 

 
 Aby starostí nebylo málo, zřítila se koncem února  2012  rozsáhlá část severní opukové 
ohradní zdi, a  peníze kromě  sedmdesáti  tisíc -  po korunkách doslova  nashromáţděných  
prohlídkami a milodary – nebyly. Plánované oslavy se kvapem blíţily,  ale  peníze z první ani 
druhé dotace od Středočeského  Fondu kultury a obnovy památek  však Římskokatolická 
farnost Ţehuň nedostala.  
 

              
         Se  zřícenou zdí   spadly téţ pomníky od  hrobů duchovních – vzhled z 1.  března 2012 

 
Kromě hlavního problému, kde sehnat potřebné peníze se rýsoval další.  Pokud se zázrakem 
přece jen  nějaké finance  seţenou, na co je přednostně pouţít  - na dva roky plánovanou a 
připravovanou revitalizaci kostnice, k níţ byly připraveny všechny potřebné dokumenty včetně 
stavebního  povolení a  vyjádření Národního památkového ústavu,   nebo se zaměřit na 
havarijní stav kostela, či upřednostnit postavení spadlé opukové zdi mezi hřbitovem a farou.  
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 Slavnosti se kvapem blíţily,  proto se přednostně řešila   havárie zřícené ohradní zdi, jeţ se 
jevila v dané situaci jako nejnaléhavější. Starosta  obce, který v té době uţ měl plnou moc 
jednat  jménem Římskokatolické farnosti Ţehuň, dokázal sehnat z dotace Havarijního fondu  
Středočeského  kraje 500 000 Kč, takţe se mohla postavit  nejen spadlá zeď,  ale opravit také  
omítka venkovní ohradní zdi.      
 

 

      
1. září 2011 starosta obce Ing. Karel Horák a Ing. Libor Vondruška upřesňují přesto 

 s pracovnicí Národního památkového ústavu Mgr. Jindřiškou Černochovou 

postup prací na revitalizaci kostnice  

 
 

              
25. června 2012, kdy uţ do oslav zbývá necelých čtrnáct dní a je jisté,   ţe se revitalizace 

kostnice musí odsunout do nedohledna. Přesto se Mgr. Jindřiška Černochová nepřestává  
zajímat o další osud kostnice. Prvořadým zájmem   

je neodkladně  dokončit nahazování venkovní ohradní zdi. 

 
 

 Toto je stručné a zjednodušené vylíčení atmosféry, která přípravám oslav předcházela.    
Opusťme tuto vsuvku a pokračujme  v hlavní myšlence o tom, jak probíhaly  vlastní přípravy 
oslav  a co jim předcházelo.   
 
První schůzka k zajištění oslav se konala jiţ  4. dubna 2011, druhá v listopadu 2011. V říjnu 
2011 předala paní Vlasta Tůmová obecnímu úřadu k připomenutí blíţících se oslav dvě 
drobné upoutávky s motivujícími obrázky Ţehuně – jednu s kalendářem na rok 2012, druhou 
s měřítkem.  
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Při  třetí  schůzce přípravného výboru 27. ledna 2012 se sestavil návrh programu  oslav  na 
jednotlivé dny a rozdělily se hlavní úkoly. Při čtvrté   schůzce 10. února se program 
upřesňoval,  jednalo se hlavně o cenách a počtu propagačních letáčků, programů oslav, 
plakátů, sborníků, ceníku inzerce,  cenách do tomboly  a umístění informačních panelů a 
transparentů.   

 

 
Přední strana upoutávky  

 
V této době uţ se rozdávaly a rozesílaly upoutávky na oslavy  

 
Pátá  schůzka 16. března upřesňovala program a jednotlivé kroky oslav.  Podle slov 
místostarosty je zajištěno asi 16 – 20 panelů v Ţiţelicích, v Libici,  a snad i v Chlumci nad 
Cidlinou.  Charitativní akce, která měla vynést určitou sumu peněz  na opravu kostnice, 
plánovaná Marcelou Brodi v šatně školy, nenalezla  u zastupitelů  porozumění,  proto senioři 
budou zvaţovat   další moţnosti a rozhodnou  se, jakým způsobem a kde akci  uskuteční.    
Na spadlou severní ohradní opukovou zeď u kostela se bude ţádat u Středočeského Fondu 
hejtmana na zmírnění následků ţivelných katastrof  dotace na částku 500 000,- Kč. Osloví se 
obce Dobšice, Choťovice, Hradčany, Ohaře, Sány, Chrčice a další o sponzorský dar 
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k oslavám. Ve škole se budou vystavovat obrazy regionálních malířů Jiřího Matějky z Chlumce 
nad Cidlinou  a Miloslava Boreckého z Poděbrad. Byla  stanovena cena na loga pro sborník a  
bude  uvedena v příštím čísle zpravodaje.  
 
Na šesté schůzce  4. května za účasti starosty, místostarosty, Zdeňka Ševčíka, Ing. Vlastimila 
Dubského, Jany Urbanové, Ing. Ondřeje Jedličky,  Vlasty Tůmové, ředitelky školy Ivany 
Adamcové, druţinářky a starostky obce Choťovice Petry Novákové, učitelky mateřské školy, 
budoucí kronikářky Marty Jiroudkové a Ludmily Tvrdíkové se předběţně rozhodlo toto:  Oslavy 
se zahájí v pátek 6. července ve 14 hodin troubením pozounistů z věţe kostela sv. Gotharda, 
následovat bude slavnostní proslov starosty obce a čestných hostů v prostoru před sochou sv. 
Jana Nepomuckého, po vystoupení školních dětí se ve školní budově zpřístupní výstava 
„Ţehuň minulá a současná“. Po krátkém proslovu starosty obce a kronikářky před bránou do 
areálu nemovité kulturní památky  se zpřístupnění   barokní kostnice a  v kostele se vysvětí 
nové obecní symboly – vlajka a znak. Slavnostní koncert   v chrámu sv. Gotharda tuto první 
část oslav kolen 18 hodiny ukončí.  
Uzávěrka log  pro sborník je 20. května. Pan Ing. Svoboda věnoval  na oslavy sponzorský dar 
10 000 Kč. Ing. Dubský informoval o připravované medaili (výrobní cena 39,- Kč, prodejní 50,- 
Kč).  Kronikářka předala Ing. Ondřeji Jedličkovi pro výstavu rybářů  13 ks dokumentačních 
materiálů a Zdeňku Ševčíkovi pro výstavu myslivců 2 kusy dokumentů.  Kronikářka upozornila 
na nutnost opravit před oslavami lavičku před novým hřbitovem a opravit malbu  v chodbě 
kulturního domu. Oznámila, ţe senioři neuskuteční plánovanou charitativní akci ve škole, ale 
své aktivity přesunou  do  pěti prostor kulturního domu, kde uspořádají také menší výstavu 
obrazů pan Chloupky (jedná se o obrazy s tématikou Ţehuně). Pan Chaloupka slíbil, ţe 
z prodaných obrazů věnuje určitou část na  plánovanou charitu. Starosta obce navrhl prodejní 
cenu sborníku původně 20 Kč, později 50 Kč, Ing. Dubský prodejní cenu medaile 50 Kč. Vlajka 
vyrobená firmou The xxl z Poděbrad je nekvalitní, navrhuje se její reklamace. Pásky pro 
pořadatele jsou hotové. Další schůzka se uskuteční v pátek 18. května v 18 hodin.  
 
Na sedmé  schůzce  18. května byli přítomni: starosta a místostarosta, Ing. Vlastimil Dubský, 
Zdeněk Ševčík, Ing. Ondřej Jedlička,  Ondřej Heřmanský, Marcela Ševčíková, Vlasta Tůmová, 
Jana Urbanová, Ludmila Tvrdíková. Projednávalo se: termín pro shromáţdění log se prodlouţil 
do 23. května. Vstupné v pátek na večerní zábavu bude 50 Kč, v sobotu se bude vybírat 
odpoledne na hřišti 100 Kč,  vstupenka bude platit  na odpolední i večerní program. Na 5 000 
losů po 5 aţ 10 Kč připadne 150  aţ 200 cen. Sál v kulturním domě bude volný od poloviny 
června, kdy  bude moţné shromaţďovat exponáty na výstavu „Pohled do domovů našich 
babiček a dědečků“. Kronikářka navrhuje přehodnotit prodejní cenu sborníku. Zpravodaj vyjde 
v polovině června, v něm bude  třeba upozornit občany, aby provedli úklid před svými domy. 
Kronikářka dokončuje  korekturu sborníku a upravuje texty na panely do obce. Další schůzka 
se uskuteční v sobotu 2. června od 14 hodin. 

.  
Transparent umístěný na domě čp. 233 u Holoubků 
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 Osmé schůzky 2. června se účastnili: starosta obce, Ing. Vlastimil Dubský, Ing, Ondřej 
Jedlička, Vlasta Tůmová, Jana Urbanová, Marcela Ševčíková a Ludmila Tvrdíková. Část 
panelů je v kulturním domě.  Ing. Dubský ukázal pět návrhů mincí; velkých mincí se nechá 
vyrobit 100 kusů, dva druhy malých po 250 kusech, plakátů bude  150 kusů ve formátu A2, 
programů  3 000 kusů – vytisknou se do 15. června. Do sborníku se uvede poděkování  za 
finanční příspěvek těm, kteří nemají zájem o logo; ostrahu po tři dny má  provádět  agentura, 
ve které pracuje Stanislav  Hruška.  Panely v obci budou mít rozměry 140x100 cm.  Sál 
kulturního domu bude volný pro instalaci výstavy uţ od  4. června,  instalace obrazů ve škole 
se provede asi ve středu nebo ve čtvrtek před oslavami.  Kronikářka navrhuje osobně 
pohovořit s majiteli těch domů, kde je nepořádek  - zastupitelé nesouhlasí,  dá se výzva do 
zpravodaje,  kronikářka se ptá, kdo pomůţe s úklidem kostela, schodů na věţ a  kostnice, zda 
se bude dokončovat  zbytek ohradní zdi a upozornila na dvě pravopisné  chyby na jmenovkách 
k oslavám  - tečka  za základní číslovku  nepatří. Další hromadná schůzka nebude, jednat se 
bude pouze operativně podle potřeby v  menším počtu,  velká brigáda se uskuteční 29. 
června. 
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Valem se rozdávaly a rozesílaly programy na oslavy  
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Úklid hlavní silnice bezprostředně před oslavami  

 
 

Dále uvádím stručné vylíčení průběhu oslav formulované slovy  starosty obce Ing. Karla 
Horáka, uveřejněné  v 24.  čísle Ţehuňského zpravodaje, které  jsem doplnila pouze výběrem 
fotografií. Starosta obce píše: 

 
 „Ve dnech 6. – 8. července 2012 proběhly v Ţehuni oslavy 875ti  let od zaloţení obce. Je 
vhodná doba krátce se poohlédnout za proběhlým výročím. Úvodem mi dovolte ještě jednou 
poděkovat všem těm, kteří přispěli svou pomocí ke zdárnému průběhu oslav. 

 

       
Fanfáry pozounistů na věţi kostela sv. Gotharda  

zahájily ve 14 hodin třídenní slavnosti 
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                    Zahlédneme pozounisty,  kteří vyluzují vznešené tóny fanfár? 

 
V pátek 6.7. 2012 se uskutečnily oslavy v areálu základní školy, v kostele a ve sportovním 
areálu. Pozvání na zahájení přijali náměstek hejtmana Středočeského kraje Ing. Petera, radní 
Středočeského kraje JUDr. Molnár a ředitel VIS Hradec Králové Ing. Forejtek.  

    

 
Je 14:30 a nastupují naši nejmenší k provedení  svého programu  
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Při zahajovacím slavnostním projevu starosty obce  Ing. Karla Horáka   

u sochy sv. Jana Nepomuckého stojí čestní hosté  v pozadí vlevo 

 

 
          Po slavnostních projevech a otevření výstav radní Středočeského kraje  
           JUDr. Molnár přestřihl pásku k  slavnostnímu znovuotevření kostnice 

  

 
Jdeme se podívat do kostnice  
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                  Čekáme na zahájení výstavy ve škole „Ţehuň minulá a současná“     

 
          Nejprve  se návštěvníkům  nabízí shlédnout výstavu Mysliveckého sdruţení Cidlina  

 

 
Vzápětí nás láká prohlédnout si obrazy regionálních malířů  

Miloslava Boreckého z Poděbrad  a Jiřího Matějky z Chlumce nad Cidlinou 
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A uţ si prohlíţíme na chodbě v prvním poschodí dokumenty  z historie školy 

  

 
Kroniky a dokumenty nás zaujaly 

 

        
Jen tak mít na prohlídku více času 



 17 

 
Alespoň do té záplavy informací nahlédnout 

 

 
Dokumenty kroniky z kapitoly Škola  

 

 
Mnoho zajímavého ke shlédnutí nabízí  téţ výstava Českého rybářského svazu  
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Na výstavě myslivců je co obdivovat  

 

 
V dlouhém zástupu čekáme na prohlídku barokní kostnice  

 

 
Za chvíli  slavnostně vysvětí Mons. Vladimír Hronek znak  v rukou místostarosty Jiřího Podvala 

a prapor třímající starosta obce Ing. Karel Horák 
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Krásným kulturním záţitkem byl koncert v kostele sv. Gotharda ţenského komorního sboru 
Kolín Visione quarte, třízený . sbormistryní  Mgr. Blaţkovou   

 
            

 
Pohled do interiéru kostela sv. Gotharda před započetím koncertu  

 

 
Komorní sbor profesionálně řízený Mgr. Janou Blaţkovou  

vdechl slavnosti  povznášející sváteční náladu 

 
 

 
Večer  zakončil táborák ve sportovním areálu. Přes značně nepříznivé počasí si všichni zúčastnění 
večerní zábavu nádherně uţili.  
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Sobota 7. července začala dopolední procházkou naší obcí, kterou organizovala a řídila 
kronikářka Ludmila Tvrdíková.   

 

 
Zahajujeme procházku po stopách minulosti a současnosti obce  

 
 

       
 

Upoutávka vybízí k nahlédnutí, nuţe vstupme  
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Vcházíme do chodby kulturního domu a prohlíţíme si jednotlivé exponáty  

 

             
                 Výstava obrazů Luboše Chaloupky                         Věštírna budoucnosti  

   

 
V sále kulturního domu nadchne přítomné pohled do minulosti   
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Odpoledne bylo věnováno převáţně dětem. Kufr pohádek přilákal všechny děti, které se 
sobotních oslav zúčastnily. Program vhodně doplnila historická hudba v podání  skupiny 
KRLESS. Poté nastoupila na kolbiště čtyři místní druţstva (myslivci, hasiči, sportovci, rybáři), 
aby předvedli „Ţehuňskou olympiádu odváţných muţů“. Po urputném zápolení nakonec 
zvítězili myslivci, kteří pak vítězný pohár nejednou vypili aţ do dna. Většina návštěvníků si 
ještě počkala na představení „Čaj s Uršulou“. V tomto zábavném pořadu Uršula Kluková 
zaujala svým vyprávěním i hudbou z filmů. Večerní taneční zábavu za přispění skupiny Lyra 
club Jardy Perného zpestřil půlnoční ohňostroj a po půlnoci také zábavný program Travesti 
show.  Příjemný  večer doprovázelo i bohatě obsazené kolo štěstí.  
 

       
                Druţstvo závodníků nastupuje                     Děti láká vyzkoušet si svou pohyblivost  
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Zvítězí myslivci ve  všech disciplinách? 

                 
Závodníci i diváci se celé odpoledne dobře baví 
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Zastupitel Zdeněk Ševčík je autorem olympiády a také konferenciérem 

 

 
Také myslivci musí v Ţehuni umět sestavit čeřen 

 

 
Kdo jiný  můţe být hlavním rozhodčím v této disciplině neţ porybný Václav Kavka  
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                  Komu připadne hlavní pohár?                        První místo vybojovali myslivci 
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 V sobotu  si mohl kaţdý z návštěvníků vybrat prohlídku podle svého zájmu  

 

 
                 Byli i tací, kteří se rozhodli pro ticho a stín kostela sv. Gotharda  

 
 
Nedělní program se  zaměřil  na 130. výročí zaloţení Sboru dobrovolných hasičů, který se 
uskutečnil jak ve sportovním areálu, tak i na Ţehuňském rybníce. 

 
 

             
          V neděli nahlédneme  nejprve  do poţární zbrojnice a potom se vydáme k rybníku 
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Je zahájeno, hlavní program můţe začít  

 
 

        
Jen malá chvilka strpení ... 

 
 
. Diváky zaujal útok z pohledu historie v podání dobrovolných hasičů z Polních Chrčic a 
vystoupení hasičů z Městce Králové  uhašením vraku auta.  Městečtí hasiči  také připravili pro 
děti pěnové hřiště, na němţ se děti dosyta vyřádily. 

  

               
           Historická krasavice z Polních Chrčic                    Čekáme trpělivě  na svoje vystoupení  
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Převládne v prostoru lahodná vůně grilovaného selátka? 

 

 
Celé odpoledne jsme se měli na co dívat a dobře jsme se bavili 
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Tuhle zábavu si  přece nemůţeme nenechat ujít  

 

 
Očista od pěny je osvěţující a příjemná 

 

 
 Zájmu dětí neušlo také malování na obličej 
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Součástí třídenních oslav byly výstavy, které připravili místní myslivci, rybáři, zaměstnanci 
školy, senioři a mnoho dobrovolníků. Pro veliký ohlas jsme výstavy o dalších 14 dní prodlouţili. 

 
 

               
        Starosta obce i František a Zdeněk Ševčíkovi si výstavu kronik prohlédli 14. července  

  

 
Také na prohlídku fotografií z historie školy bylo při  prodlouţení výstav více klidu 
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14. a 21. července můţeme nahlédnout  ještě jednou k myslivcům a rybářům 

 

        
Také senioři nabízejí moţnost prodlouţené prohlídky výstavy v kulturním domě  

 

 
Na výstavu do kulturního domu se jdou podívat děti  tábořící na hřišti  
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                           V prodlouţeném datu výstav zavítala do Ţehuně také 
                   etnoloţka Polabského muzea  PhDr. Jana Hrabětová s manţelem  

 

 
Nahlédněme ještě jednou na část výstavy v kulturním domě  

 

 
Je 18. červenec, oslavy jsme úspěšně zvládli, poslední prohlídky končí 
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Jedním z posledních návštěvníků v kulturním domě byl Mons. Vladimír Hronek 

 

              
                Vzpomínkou na oslavy zůstanou také tyto dva panely, hlavní je u samoobsluhy    

 

 
            Vraťme se vzpomínkou na první den oslav na školní dvůr a do prostoru U Jána  
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Při příleţitosti oslav byla vydána publikace mapující celou historii obce a blízkého okolí. 
Autorka knihy kronikářka Ludmila Tvrdíková sepsala nádhernou a poučnou publikaci, za coţ jí 
patří naše poděkování.   
 

                         
     Starosta obce ing. Karel při proslovu                     Kronikářka Ludmila Tvrdíková  podepisuje sborník                                   
 

Ještě jednou děkujeme všem, kteří tyto náročné přípravy a samotný průběh oslav organizovali.  
 

            Ing. Karel Horák, starosta“  
               

 Tolik stručné slovní zhodnocení oslav slovy starosty obce Ing. Karla Horáka. 
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Pořadatelům a  jejich spolupracovníkům zůstal pocit dobře vykonané práce,  občany, rodáky, 
návštěvníky a příznivce Žehuně budou provázet nezapomenutelné vzpomínky na příjemně 
prožité chvíle v krásném prostředí, které  se jim snažili připravit pozorní  hostitelé. Budoucí 
hosty má k návštěvě Žehuně inspirovat a jí provádět propagační letáček Vlasty Tůmové a 
Jana Blaháka. Ostatně  to oni jsou autory všech tiskovin, provázejících celé oslavy. Také jim 
patří poděkování za nezištnou práci. 
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Ještě několik krátkých ohlednutí za oslavami 
 

       
           Zahájení oslav v prostoru  U Jána                   Exponáty mysliveckého sdruţení Cidlina  

 

       
                   Výstava kronik ve škole                                                  Na výstavě obrazů 

 

        
                       Kdo vlastně zvítězil?                                      Na vlnách Ţehuňského rybníka  
 

 
 

           Uspořádala Ludmila Tvrdíková, 
           kronikářka obce Žehuň 

 


